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Rådet för foikhälsa och brottsförebyggoncie arbete

§37 Föregående protokoll, anmälan av övriga frågor

Ärendebeskrivning
Föregående protokoll gås igenom, rådet har inga synpunkter.

Gunnar Canslätt (1(D) lyfter fragan om rådet önskar att han ska sitta ordförande da
rådets ordförande Caroljne Schmidt och Jonas Holm båda är förhindrade att närvara
vid dagens sammanträde. Rådet beslutar att Gunnar i egenskap av ordförande för

arbetsutskottet sitter ordförande vid de tillfällen då ordinarie ordförande inte har
möjlighet att närvara.

Jennyjernberg, nytilkrädd chef för brottsförebyggande enheten polisdistrikt norra
Hälsingland, presenterar sig. Jenny kommer fortsättningsvis att vara representant i
rådet och kommer att ha en staende punkt på dagordningen med aktuell statistik och
annan för rådet relevant information från polisen.

Jenny kommer att fortsätta arbeta utifrån den sedan tidigare upparbetade
samverkansmodell som bygger på nära samarbete mellan kommunen och polisen i
brottsförebyggancle frågor.

Jennys mailadress: ienny-v.jernbergai2pohscn.se

Justerandes Utdragsbeslyrkcnde:
sign:

Delges:
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Rådet för foikhälsa och broltsförebyggancje arbete

§ 38 Naturens hälsoeffekter

Ärenciebeskrivning

Camilla Andersson, stf distriktschef Skogsst-yrelsen Gävleborg, föreläser om naturens
betydelse för follchälsan och på individens hälsa. Skogsstyrelsen är en statlig myndighet
som ansvarar för att föra ut och informera om den svenska skogspolitiken. Den
svenska skogspolitiken vilar på två jämställda mål; ett miljömål och ett
produktionsmål. Miljömålet handlar om skogens sociala värden och skogens betydelse
för mänmskan. Miljömålet syftar till att bevara den biologiska mångfalden och den
genetiska variationen i skogen. Produktionsmålet syftar till att skogen och dess resurser
ska utnyttjas effektivt och ansvarsfullt men samtidigt ge en god avkastning.

Camilla informerar att skogen i allt större utsträckning betraktas som en
“ekosystemtjänst”, det vill säga som en av de varor och tjänster som naturen ger
människan utan kostnad, och som gynnar vårt välmående. Allt fler belägg kommer i
forskning som visar pa den positiva effekt som skogen har för människans hälsa,
forskning visar också att det finns ett klart samband mellan vistelse i skog och natur
och individens välmknde.

Studier gjorda vid Uppsala universitet visar tydliga effekter pa bland annat blodtryck
och puls för individer som har utsikt över grönområden från exempelvis kontorsmiljö.
Liknande studier gjorda i sjukhus- och i fängelsemiljö påvisar tillgången till utsikt över
en grön miljö påverkar ett flertal hälsofaktorer bland de intagna. Verksamheter som
konmier i kontakt med personer som lider av exempelvis stress- symptom bör därmed
uppmana dem att använda sig av skogen i förebyggande syfte. Camilla betonar att
kunskapen om naturens positiva effekter på människans hälsa har funnits sedan långt
tillbaka i tiden, vilket syns exempelvis genom kurorter som av tradition ligger
naturskönt och sjukhus som är omgärdade av parkområden. Det är dock de senaste 30
åren som sambandet belagts i forskning.

Orsakerna att gröna miljöer har så stor effekt på individens mående är flera, men den
största faktorn är att naturen ger hjärnan möjlighet till återhämtning och rehabilitering
genom att aktivera den spontana uppmärksamheten. Till skillnad mot för riktad
uppmärksamhet (som människan använder för rationellt tänkande, beslutsfattande och
planering) sa ger den spontana uppmärksamheten hjärnan möjlighet till vila.

Deiges:
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Tillgång till gröna miljöer har ocksa stor effekt pa barns motorrik, hälsa och

inlärningsförmåga.

Lästips om natur och hälsa:
• Royne Andersson & Dan Rydberg Naturen och hä,&an, Skogsstyrelsens förlag

• Naturvårdsverkets skrift Naturen som kraftkälla

Camillas presentation bifogas protokollet.

Ordföranden tackar för informationen.

Justerandes Utdragsbeslyrkancje:
sign:

Delges:



Protokoll 7(11)fl Hudiksvallskommun Sommontrödescicitun,

20 13-03-27

Rådet för foikhålsa och broltsförebyggoncje arbete

§ 39 Cykelplansarbete, projekt Gå-cykla till skolan

Ärenciebeskrivning

Stadsarkitekt Mats Gradh och kommunekolog Åsa Terent informerar om kommunens
arbete med att ta fram en ny cykelpian samt projektet “Gå-cykla till skolan” som syftar
till att stimulera fler barn att cykla eller gå till skolan istället för att bli skjutsade med bil
eller köra själva. Punkten inleds med att rådets representanter går ut för att se på
möjligheten att ta sig med cykel mellan några olika platser i staden.

Cykelpiansarbete

Plan- och byggkontoret i samarbete med tekniska förvaltningen och

kommunledningsförvaltv~gen arbetar enligt uppdrag från kommunfullmäktige med
att ta fram en ny cykelplan och en vision för kommunens framtida cykelplansarbete.

Arbetet fokuserar i ett första skede pa förstärkta cykelleder genom kommunens
centrala delar samt mellan Iggesund — Hudiksvall och i centrala Delsho. ParaUellt läggs
förslag om fler cykelparkeringar för att underlätta cykling till och från anslutning med
buss och tåg. Arbetet innebär en del utmanmgar lokalt på grund av hur den ~‘siska
miljön ser ut idag.

Nuvarande förslag i kartor är bifogade protokollet.

Projekt Gå- cykla till skolan

Lärande- och kulturförvaltningen har tagit initiativ till projektet som drivs i samarbete
med kommunledningsförvaln~~gens planeringsavdeln.ing och trafikplaneringen. Flera
kommuner i landet arbetar sedan tidigare med projektet. Syftet med projektet är att få
fler barn och unga att gå eller cykla till skolan snarare än att bli skjutsade av föräldrar
eller andra vuxna.

Asa Terent påtalar vikten av att noggrant fundera igenom vilka som är de rätta
åtgärderna när syftet är att ändra människors beteende. Åtgärder måste syfta både till
att stimulera till ändrat beteende genom den ~isiska miljöns utformning, och till ökad
medvetenhet genom exempelvis informationssatsningar.

Deiges:
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Stefan Bäckström (C) påpekar att sedan kommunen införde fria busskort för alla
elever under 19 år ser skolorna att elever som tidigare promenerade eller cyklade till
skolan idag åker buss. Han påtalar att busskorten kanske borde behovsprövas. Maria
Lindqvist påtalar att de fria busskorten kanske kan bidra till att ge eleverna en positiv
bild av att använda sig av kollektivtrafiken snarare än att åka bil, och grundlägga en
vana av att aka kollektivt som senare kan användas även i andra miljöer.

Ordföranden tackar för informationen.

Juslerondes Utdrogsbesjyrkoncje:
sign:

De~ges:
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§ 40 BRÅ-scimverkansorbefe 2013

Ärendebeskrivning
Drog- och brottsförebyggare Maria Lövgren och Martin Norkvist fran polisens

brottsförebyggande enhet informerar om det arbete som gjorts inom ramen för
samverkansavtalet mellan kommunen och polisen 2012, och om det arbete som
planeras för 2013.

PWC har gjort en revlsionsrapport av kommunens drogpolitiska program. Rapporten
pekar på brister i implementeringen av programnet i berörda nämnder och
förvaltningar. Rapporten slår också fast att programmet används i liten utsträckning i
förvaltningarnas och verksamheternas planering av sitt drog- och brottsförebyggande
arbete. De berörda förvaltningarna har endast i liten omfattning ändamålsenliga rutiner
och arbetssätt för frågorna.

Socialtjänsten, polisen och Hudiicsvallsbostäder kommer under 2013 att göra en
gemensam satsning mot klotter.

Martin informerar att polisen ser en kraftig minskning av våld och skadegörelse i
offentlig miljö i Hudiksvall. Polisen drag slutsatsen att bidragande orsaker är
samarbetet med kommunen i form av tydlig utformning och god efterlevnad av
reglerna för serveringstillstånd, arbetet med Kronobergsmodellen och med
Framtidssamtal med unga lagöverträdare.

Maria informerar att Centralförbundet för alkohol och narkotikaupplysning (CAN)
under våren genomför sin drogvaneundersökn~ng i Gävleborg. Samtliga elever i
årskurs 9 och årskurs 2 på gymnasiet omfattas av undersökningen. Alla skolor i
kommunen förutom Glada Hudilcskolan deltar i undersökningen. Rådet diskuterar i
vilken mån kommunen kan påverka friskolor att delta i den här typen av
undersökningar. Rådet diskuterar politikens befollcningsansvar, och vikten av att alla
ungdomar i kommunen inkluderas i den här typen av undersökningar för att statistiken
ska bli relevant och rättvisande.

Beslut

Rådet för follchälsa och brottsförebyggande arbete ska arbeta för att få Glada
Hudikskolan delta i enkätundersökningar som riktar sig mot alla unga i kommunen.
Maria Lindqvist och Maria Lövgren får i uppdrag att i samarbete med lärande- och

kulturförvakriingen se över möjligheten att påverka friskolor i den här typen av frågor.
Underlag ska inhämtas från SKL, Skolverket och Friskolornas riksorganisation.

Delges:
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§ 41 Regionolt foikhälsoarbete

Follcl-iälsostrateg Maria Lindqvist informerar om det arbete med att skapa bättre
ledning och styrning i folkhälsoarbetet som bedrivs på regional nivå. Syftet med
arbetet är delvis det ska ge effekter på kommunernas lokala arbete med
folkhälsofrågorna.

Utgångpunkt för arbetet är strategidokumentet “Gemensamma utgångspunkter för
arbetet med att förbättra befolkningens hälsa” (GU Follchälsa). Dokumentet är en
länsgemensam vision och strategi för det regionala och lokala folkhälsoarbetet, och har
tagits fram som en del i den regionala utvecklingsstrategin RUS. Liknande
gemensamma utgångspunkter har tidigare tagits fram för vård och omsorg om äldre
och arbetet med barn och unga. Arbetet påbörjades 2010 och innefattade kommuner,
landsting, länsstyrelsen och regionen.

Dokumentet antogs i kommunfullmäktige i september 2012. Det innebär att
kommunen har åtagit sig att delta aktivt i folkhälsoarbetet på länsnivå och att
implementera de principer som slås fast i dokumentet i sitt lokala foikhälsoarbete.

1 dokumentet konstateras att de atgärder som behövs som komplement till de åtgärder
som redan göts för att förbattra hälsolägct 1 länets kommuner är förstärkt ledning och
styrning, samt förbättrat samarbete, samordning och samverkan mellan länets aktörer
kring folkhälsofrågorna. Det fmns ocksa behov av att fördjupa sig i de faktorer som
påverkar hälsoläget i länet och i sambandet mellan olika faktorer som påverkar hälsan.
Den kunskapen behöver man sedan lära sig att ta hänsyn till då man planerar och
prioriterar insatser som syftar till att förbättra befolkningens hälsa.

Kommunerna ska gemensam ta fram ett system för löpande och systematisk
uppföljning av hälsoläget i länet, i första hand genom att man genomför nationella
enkätundersöknzingar parallellt i kommunerna, så som idag görs med CAN:s
drogvaneundersökning, LUPP-enkäten Qokal uppföljning av ungdomspolitiken) och
Statens Folkhälsoinstituts enkät Hälsa på lika villkor.

Som en del i strategin har det tidigare Länsfoll±älsorådet ersatts av Nätverk för
strategiskt folkhälsoarbete. 1 nätverket sitter kommunstyrelsepolitiker från samtliga
kommuner i länet. Caroline Schmidt (C) representerar Hudiksvalls kommun, ersättare
är Alf Norberg (i.7). Nätverket konstituerades den 15 mars.

Ordföranden tackar för informationen.

Justerandes Utdrogsbeslyrkcnde:
sign:

De!ges:
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§42 Övriga frågor

Ärendebeskrivning

Inga övriga frågor.

Rådet för follchälsa och brottsförebyggande arbete sammanträder nästa gång onsdagen
den 20 maj, klockan 13.15 — 16.30, Guldsmsden sal A. Temat för sammanträdet blir
follchälsopolitikens målområde 3, barn och ungas uppväxtvillkor.

Justerondes Utdrogsbestyrkande:
sJgn:

Deiges:


